
Zápis  

z 4.veřejného zasedání Zastupitelstva obce Kvasice,  

konaného dne 18.června 2015 v 17.00 – 19.30  hod. v zasedací místnosti OÚ Kvasice  

 

  
  

1.Zahájení  

 Starosta obce Lubomír Musil zahájil a řídil celý průběh jednání. Přivítal občany, členy 

zastupitelstva a konstatoval, že na jednání je přítomno 11 členů zastupitelstva.  

 P.starosta přečetl program veřejného zasedání a zeptal se přítomných, zda chce někdo něco 

do programu doplnit. P.starosta navrhl doplnit do programu Přezkoumání hospodaření a 

závěrečný účet DSO Sdružení obcí pro rozvoj Baťova kanálu a vodní cesty po řece Moravě.  

P.Smolinka navrhl jako bod programu zprávu kontrolního výboru. Všechny tyto body byly do 

programu zařazeny.  

Program:  

1. Zahájení  

2. Kontrola usnesení  

3. Zpráva o činnosti rady obce  

4. Majetek obce  

5. Nařízení vlády č.52/2015  

6. Zpráva o přezkoumání hospodaření Obce Kvasice za rok 2014  

7. Závěrečný účet Obce Kvasice za rok 2014  

8. Stálý zástupce obce Kvasice v MAS Jižní Haná  

9. Jmenování člena finančního výboru  

10. Závěrečný účet DSO Sdružení obcí pro rozvoj Baťova kanálu a vodní cesty po řece 

Moravě  

11. Zpráva o přezkoumání hospodaření Sdružení obcí pro rozvoj Baťova kanálu a vodní 

cesty na řece Moravě za rok 2014  

12. Zpráva kontrolního výboru  

13. Diskuse  

14. Usnesení  

15. Závěr  

  

Hlasování – program ZO:        PRO - 11           proti - 0          zdržel se - 0  

  

P.starosta navrhl ověřovatele zápisu  Petra Vaculíka a Mgr.Jiřího Machovského  

Hlasování:            PRO - 11           proti  - 0          zdržel se - 0  

  



  

  

P.starosta navrhl složení návrhové komise:   Ing.Pavel Ševčík, Jana Koželová, Aleš Judas  

Hlasování:                                                              PRO - 11            proti  - 0         zdržel se - 0  

  

Ověřovatelé zápisu:  Petr Vaculík, Mgr. Jiří Machovský  

Návrhová komise:     Ing.Pavel Ševčík,  Jana Koželová, Aleš Judas  

Omluveni:                   Bc.Filip Klement, Pavel Kolomazník, MgA.Oldřich Šebestík  

  

P.starosta uvedl, že v dubnu 2015 zemřel dlouholetý člen zastupitelstva pan Jaroslav 

Malenovský a požádal přítomné, aby uctili jeho památku minutou ticha.  

  

2.Kontrola usnesení  

Místostarosta p.Zapletal přednesl zprávu o kontrole usnesení z minulého veřejného zasedání 

ZO Kvasice.  

Dotazy:  

Ing.Ševčík se zeptal,  zda se již řeší nová linie katastrální hranice mezi obcemi Kvasice a Bělov.  

P.starosta odpověděl, že do 14 dní proběhne jednání na OÚ v této věci. Všechna ostatní 

usnesení jsou splněna.  

  

3.Zpráva o činnosti rady   

P.Zapletal přečetl zprávu o činnosti rady od posledního veřejného zasedání ZO.    

Ing.Ševčík seznámil členy ZO s rozpočtovým opatřením Obce Kvasice č.2/2015.  

P.starosta doplnil informace k pronájmu pozemků od Státního pozemkového úřadu, dále 

informoval o přípravě výstavby pumptracku v Kvasicích.  

Dotazy:  nebyly.  

P.starosta přečetl usnesení:  

49/ ZO bere na vědomí zprávu o činnosti rady obce.  

  

4.Majetek obce  

Stavidlo na Panenském potoku  



P.starosta uvedl, že půl roku bylo vyvěšeno oznámení o nalezené věci – stavidla v oblouku  

Panenského potoka na parc.č. 194/1, 190 a 1472/2 v k.ú.Kvasice.  O stavidlo se nikdo 

nepřihlásil, proto byl vypracován znalecký posudek na jeho ocenění – odhad činí 20.970,- Kč.    

Po jeho zařazení bude provedena jeho oprava, nejprve se udělá lávka.  

Dotazy:  

P.Smolinka se zeptal, zda bude stavidlo manipulovat vodu. P.starosta odpověděl, že bude 

zpracován provozní a regulační řád, objekt bude uzamykatelný a klíče bude mít Obec Kvasice, 

Obec Střížovice a MRS Kvasice.  

Kdo je pro usnesení v tomto znění:  

50/  ZO schvaluje zařazení stavby – stavidla vody v hodnotě 20.970,- Kč do majetku obce, a 

to na základě znaleckého posudku a zveřejnění oznámení o nálezu tohoto objektu. Objekt se 

nachází na pozemcích parc.č.194/1, 190 a 1472/2 v oblouku Panenského potoka.  

  

Hlasování: PRO – 11, proti – 0, zdržel se – 0  

  

Pachtovní smlouva – MRS Kvasice  

P.starosta seznámil členy ZO s pachtovní smlouvou na pronájem rybníků u Cukrovaru. Rybníky 

se nachází na pozemcích parc.č.250 a 251, oba vodní plocha v k.ú.Kvasice.  Jejich celková 

výměra činí 9818 m2 a oba rybníky  budou využívány za účelem rybochovu. Smlouva je 

uzavřena na dobu určitou od 1.7.2015 do 30.6.2065.  Pachtovné činí  100,- Kč/rok.   

Dotazy: nebyly.  

Kdo je pro usnesení v tomto znění:  

51/ ZO schvaluje pachtovní smlouvu mezi Obcí Kvasice a MRS, místní organizací Kvasice.  

  

Hlasování: PRO – 11, proti – 0, zdržel   

  

  

Dodatek k pachtovní smlouvě – ZP Kvasicko, a.s.  

P.starosta seznámil členy ZO s dodatkem k pachtovní smlouvě, která je uzavřena se ZP 

Kvasicko. Dodatek je uzavírán na pozemek, který Obec Kvasice odkoupila od manželů 

Hofírkových a ZP Kvasicko ho obhospodařuje. Výměra pozemku je 0,2946 ha a pachtovné činí 

514,-Kč/rok.  P.starosta dále uvedl, že na části pozemku bude zaseta tráva, aby se zabránilo 

škodám při přívalových deštích.  

Dotazy: P.Kahaja upozornil, aby tráva zůstala ve stejném množství, aby nedocházelo k 

přiorávání k orné půdě.   

Kdo je pro usnesení v tomto znění:  



52/ ZO schvaluje dodatek pachtovní smlouvy mezi Obcí Kvasice a ZP Kvasicko, a.s., Trávník 

123, 767 01 Kroměříž.  

Hlasování: PRO – 11, proti – 0, zdržel se – 0  

  

Neinvestiční dotace – Dům sociálních služeb Návojná  

P.starosta přečetl žádost Domu sociálních služeb Návojná o poskytnutí veřejné finanční 

podpory na rok 2015 ve výši 6.000,- Kč  pro jejich uživatele Václava Romana, který je občanem 

Kvasic. Dotace bude použita za účelem financování provozních výdajů vzniklých poskytováním 

sociálních služeb. Václav Roman je v tomto zařízení od 9.4.2015, proto žádost nemohla být 

podána v řádném termínu. Žádost byla projednána v radě obce, která ji doporučila ke schválení 

ZO.  Ke schválení dotace musí být schváleno i rozpočtové opatření Obce Kvasice č.3/2015,  se 

kterým p.starosta seznámil přítomné členy ZO. Na základě uvedených rozpočtových změn 

nedochází ke zvýšení příjmů a výdajů. Celkové příjmy a výdaje pro rok 2015 po schváleném 

rozpočtovém opatření č.3/2015 zůstávají ve výši 36.485.520,- Kč.  

Dotazy: nebyly.  

Kdo je pro usnesení v tomto znění:  

53/ ZO schvaluje poskytnutí neinvestiční dotace z rozpočtu Obce Kvasice Domu sociálních 

služeb Návojná ve výši 6.000,- Kč, včetně uzavření veřejnoprávní smlouvy s tímto zařízením.  

Hlasování: PRO – 11, proti – 0, zdržel se – 0  

V 17.40 hod. přišel na veřejné zasedání člen zastupitelstva Ing.Richard Šiška.  

P.starosta seznámil členy ZO s dopisem Jiřího a Hany Krejčí o finanční příspěvek pro jejich 

postiženého syna Lukáška. Manželům Krejčím byl poskytnut finanční příspěvek v loňském roce 

ve výši 30.000,- Kč,  Obec Kvasice nemůže suplovat instituce, které mohou finanční příspěvek 

poskytnout ze zákona,  proto ZO pověřilo starostu obce odpovědí na jejich dopis, ve kterém 

bude uveden návrh pomoci jinou formou, např.od Charity.  Možnosti poskytnutí příspěvku 

zpracuje p.Koutňáková.  

  

5.Nařízení vlády č.52/2015  

P.Berdník seznámil členy ZO s nařízením vlády č.52/2015, kterým se navyšují odměny členům 

zastupitelstev. Nařízení vyšlo ve sbírce zákonů 16.3.2015 s účinností od 1.4.2015.  Navýšení 

odměn musí schválit ZO, po schválení bude platit od 1.7.2015.  

Dotazy: nebyly.  

Kdo je pro usnesení v tomto znění:  

55/ ZO schvaluje stanovení termínu a výši vyplácení měsíčních odměn neuvolněným členům 

zastupitelstva obce, a to podle zákona č.128/2000 Sb. o obcích (obecní zřízení), ve znění 

pozdějších předpisů,  §73, §77 a §84, odst.2, písm. n) od 1.7.2015 a výši  podle nařízení  vlády 

č.37/2003 Sb., ve znění nařízení vlády č.52/2015 Sb., při počtu obyvatel   



2.224 k 1.1.2015, pro místostarostu obce podle sloupce 6 a 8 přílohy, pro ostatní členy rady 

podle sloupce 9 a 13 přílohy, předsedy výborů a komisí podle sloupce 10 a 13 přílohy, členům 

zastupitelstva zařazeným do výborů, komisí a zvláštních orgánů obce podle sloupce 11 a 13 

přílohy, ostatním členům zastupitelstva nezařazeným do rady obce, výborů a komisí podle 

sloupce 12 a 13 přílohy. U souběhu funkcí neuvolněného člena zastupitelstva se postupuje 

podle §77, odst.3, písm.b) zákona o obcích, přičemž příplatek podle sloupce 13 přílohy se 

započte jedenkrát.  

Hlasování:  PRO – 12, proti – 0, zdržel se - 0  

  

6.Zpráva o přezkoumání hospodaření Obce Kvasice za rok 2014 7.Závěrečný účet Obce 

Kvasice za rok 2014  

  

Předseda finančního výboru Ing.Ševčík seznámil členy ZO se zprávou o přezkoumání 

hospodaření obce Kvasice za rok 2014. Přezkoumání hospodaření provedla auditorka 

Ing.Ludmila Pospíšilová ve dnech 13. – 14.5.2015. Předmětem přezkoumání jsou údaje o 

ročním hospodaření, tvořící součást závěrečného účtu.  Závěr bez výhrad – při přezkoumání 

hospodaření územního celku Obce Kvasice za rok 2014 nebyly zjištěny nedostatky. Dále 

Ing.Ševčík seznámil členy ZO se závěrečným účtem za rok 2014 a účetní závěrkou za rok 2014. 

Závěrku tvoří rozvaha, výkaz zisku a ztráty, příloha a inventarizační zpráva za rok 2014. Všechny 

tyto dokumenty byly řádně zveřejněny na úřední desce a na webových stránkách obce Kvasice.  

  

Dotazy: nebyly  

Kdo je pro usnesení v tomto znění:  

56/ ZO schvaluje účetní závěrku Obce Kvasice za rok 2014 bez výhrad.  

  

Hlasování: PRO – 12, proti – 0, zdržel se – 0  

Jmenovitě:  Aleš Judas, Tomáš Kahaja, Květoslava Koutňáková, Jana Koželová, Mgr.Jiří 

Machovský, Lubomír Musil, Radek Smolinka, Ing.Pavel Ševčík,   

  

Kdo je pro usnesení v tomto znění:  

57/ ZO schvaluje celoroční hospodaření Obce Kvasice a závěrečný účet Obce Kvasice za rok 

2014 včetně zprávy auditora o výsledku přezkoumání hospodaření obce Kvasice za rok 2014 

bez výhrad.  

Hlasování: PRO – 12, proti – 0, zdržel se – 0  

  

  

8.Stálý zástupce obce Kvasice v MAS Jižní Haná  

P.starosta uvedl, že je třeba delegovat stálého zástupce v MAS Jižní Haná za Obec Kvasice. V 

minulém volebním období tuto funkci vykonával Ing.Šiška, který je navržen, aby ji vykonával i 

nadále. K návrhu p.starosty nebyly žádné připomínky.  



Kdo je pro usnesení v tomto znění:  

58/ Zastupitelstvo obce Kvasice delegovalo k zastupování obce a hlasování na společné 

schůzi zakladatelů společnosti Jižní Haná, o. p. s. a při jednáních v orgánech organizační 

složky MAS Jižní Haná pana Ing. Richarda Šišku.   

Hlasování: PRO – 12, proti – 0, zdržel se - 0  

  

9.Jmenování člena finančního výboru  

P.starosta uvedl, že z důvodu úmrtí člena finančního výboru pana Jaroslava Malenovského 

musí být zvolen třetí člen finančního výboru a navrhl p.Tomáše Kahaju. Žádný jiný návrh 

přednesen nebyl.  

Kdo je pro usnesení v tomto znění:  

59/ ZO zvolilo člena finančního výboru p.Tomáše Kahaju.   

Hlasování: PRO – 12, proti – 0, zdržel se – 0  

  

10.Závěrečný účet DSO Sdružení obcí pro rozvoj Baťova kanálu a vodní cesty po řece 

Moravě  

P.starosta seznámil členy ZO se Závěrečným účtem DSO Sdružení obcí pro rozvoj Baťova kanálu 

a vodní cesty po řece Moravě za rok 2014.  Závěrečný účet byl odsouhlasen na jednání Valného 

shromáždění DSO dne 1.6.2015 a nyní je předložen zastupitelstvům členských obcí k 

projednání.  

Dotazy: nebyly.  

  

Kdo je pro usnesení v tomto znění:  

  

60/  ZO schvaluje závěrečný účet DSO Sdružení obcí pro rozvoj Baťova kanálu a vodní cesty 

na řece Moravě za rok 2014.  

  

Hlasování: PRO – 12, proti – 0, zdržel se – 0  

  

11.Zpráva o přezkoumání hospodaření Sdružení obcí pro rozvoj Baťova kanálu a vodní 

cesty na řece Moravě za rok 2014  

P.starosta seznámil členy ZO se Zprávou o výsledku přezkoumání hospodaření Sdružení obcí 

pro rozvoj Baťova kanálu a vodní cesty na řece Moravě za rok 2014. Při přezkoumání 

hospodaření nebyly zjištěny nedostatky, případně tyto chyby a nedostatky byly napraveny.  

Dotazy: nebyly.  

Kdo je pro usnesení v tomto znění:  

61/ ZO schvaluje Zprávu č.121/2014 KŘ o přezkoumání hospodaření  Sdružení obcí pro rozvoj 

Baťova kanálu a vodní cesty na řece Moravě za rok 2014.  



  

Hlasování: PRO – 12, proti – 0, zdržel se – 0  

  

12.Zpráva kontrolního výboru  

P.Smolinka seznámil členy ZO se Zápisem o výsledku kontroly kontrolního výboru, která 

proběhla 15.6.2015 na Obecním úřadě v Kvasicích. Předmětem kontroly byla kontrola 

vybraných usnesení Zastupitelstva a Rady obce Kvasice za období od 11.12.2014 do 15.6.2015. 

Výsledek – kontrolní výbor konstatuje, že usnesení rady obce a zastupitelstva obce jsou 

průběžně plněna. Pouze u smlouvy o zrušení věcného břemene a kupní smlouvy na odkup 

pozemků nebylo zrušeno věcné břemeno na pozemku p.č.1989. Na toto upozornění reagoval 

p.Berdník, který uvedl, že tato informace je mylná, jelikož věcné břemeno na nově vytvořeném 

pozemku p.č.1989 zrušeno bylo, což doložil aktuálním výpisem z katastru nemovitosti.  Ke 

zprávě nebyly jiné připomínky ani dotazy.  

  

62/ ZO bere na vědomí zprávu kontrolního výboru.  

  

13.Diskuse  

Ing. Šiška uvedl, že by chtěl požádat Radu obce, aby připravila Strategický dokument rozvoje 

území obce, ve kterém by bylo naplánováno, co by bylo v obci vhodné vybudovat, zrenovovat, 

opravit, aby se v případě vypsání výzvy na dotace mohlo pružně reagovat a Obec Kvasice 

efektivně dotační výzvy využila. Jako příklad uvedl možnost požádat o dotaci na drobné 

sakrální památky až do výše 300.000,- Kč, která byla vypsána v květnu. P.starosta uvedl, že 

Obec Kvasice může požádat pouze o dotaci na opravu toho, co je v majetku obce, což křížová 

cesta není, ani není na obecním pozemku, proto nelze o dotaci požádat.  Přípravu 

strategického plánu bude řešit rada obce. Dále p.starosta doplnil informaci o podání žádosti o 

dotaci ze SFDI na opravu ulice Kroměřížská.  

Ing.Šiška se zeptal na opravu cyklostezky Kroměříž – Kvasice. P.starosta odpověděl, že 

cyklostezka se bude opravovat v celém úseku, část bude hrazena z údržby Města Kroměříž a 

část z reklamace. Obec Kvasice hradit opravy nebude.  

Petr Vaculík uvedl, že v letošním roce se nekoná Pytlácká noc, jak bylo uvedeno a  pozval 

přítomné na „Myslivecké odpoledne“ dne 25.7.2015, které proběhne na Myslivně a budou zde 

soutěže pro děti a večer posezení při hudbě.  

Květoslava Koutňáková pozvala přítomné na koncert duchovní hudby v podání Moravských 

madrigalistů, který proběhne v neděli 21.6.2015 v kostele Nanebevzetí Panny Marie.   

Květoslava Koutňáková uvedla, že by se měla zachovat křížová cesta na Kalvárii a měla by se 

najít možnost zařadit ji do majetku obce.  

Aleš Judas navrhl pověřit starostu obce jednáním o převodu Sokolovny do majetku Obce 

Kvasice. Uvedl, že se konala 17.4.2015 valná hromada T.J.Sokol Kvasice a v diskusi se jednalo 

o převodu Sokolovny a názor členů byl jednotný – převést budovu na Obec Kvasice. Budova je 



velmi špatném stavu, T.J.Sokol Kvasice, ani Župa Hanácká ani Česká obec sokolská nemá  na 

opravu Sokolovny finanční prostředky.  P.starosta uvedl, že převod Sokolovny  bude pro Obec 

Kvasice velká finanční zátěž, oprava bude postupná, bude využita i možnost poskytnutí dotace.  

Převod Sokolovny do obecního majetku bude dlouhodobá záležitost, proto členové ZO 

souhlasili s pověřením starosty jednat s výborem  T.J.Sokol Kvasice v této věci.  

Kdo je pro usnesení v tomto znění:  

63/ ZO pověřuje starostu obce jednáním s výborem T.J. Sokol Kvasice o převodu nemovitého 

majetku T.J.Sokol Kvasice do vlastnictví Obce Kvasice.  

  

Hlasování: PRO – 12, proti – 0, zdržel se – 0  

P.starosta uvedl, že výhledově by se měla prodat budova Sportareálu, objekt by byl rozdělen 

na dvě části, Obci Kvasice by zůstala část pro FC Kvasice a restaurace s ubytovacím prostorem 

by se prodala.   

Ing.Šiška řekl, že rozdělení budovy by se dal rozdělit smlouvou, ale on sám bude proti prodeji, 

budova byla vybudovaná občany Kvasic, proto by se neměla prodat.  

P.Berdník se zeptal, zda členové ZO souhlasí se zasíláním pozvánek na zasedání a jiných 

materiálů emailem. S jeho návrhem členové ZO souhlasili.  

P.starosta informoval o postupu prací na Zateplení ZŠ Kvasice a rekonstrukce kotelny s 

přechodem na OZE.  15.7.2015 proběhne částečná kolaudace a práce budou pozastaveny kvůli 

čápům, od 21.8.2015 bude možné na komíně pracovat.  

P.starosta informoval o řešení problému s občankou Kvasic, která soustavně obtěžuje občany 

v obci různými projevy, slovně je napadá, vyhrožuje. Seznámil členy ZO se stanoviskem 

přestupkové komise, informoval o spolupráci s Policí ČR a lékařkou. Doplnil ho Ing.Šiška, který 

upozornil na špatné zkušenosti s policií v této věci.  

Aleš Judas  se zeptal ředitele ZŠ Kvasice Mgr.Škrabala, zda je vedena nějaká statistika, kolik 

dětí ročně odejde z kvasické školy a jaké jsou důvody odchodu ze školy.  

Mgr.Škrabal uvedl, že rodiče nemusí sdělovat důvod odchodu dětí, pohyb dětí je, někteří 

odcházejí z důvodu odstěhování, někteří kvůli učitelům, odešlo 43 dětí za 5 let a až na drobné 

výjimky je to běžný jev, podobný jiným školám. Pokud rodiče mají připomínky, mohou kdykoliv 

přijít do ředitelny a on se bude snažit s nimi problém vyřešit. Jeho slova doplnil 

Mgr.Machovský, který je na ZŠ Kvasice výchovný poradce.  

Jana Koželová se zeptala, jak se ZŠ Kvasice postaví k šikaně, která je na škole, která byla 

prokázána a řeší se až u soudu.  

Mgr.Škrabal uvedl, že bohužel ne vždy správně funguje komunikace mezi učitelem a žákem, 

děti nemají odvahu jít za učitelem, když mají problém a dále uvedl, že základem výchovy je 

rodina a pokud si děti z rodiny odnáší špatné návyky, dochází ve škole k problémům, jako je 

např.šikana. Učitel o přestávce není dozor, ale jen dohled a není v jeho silách mít pod 

kontrolou celé patro.   



Radek Smolinka navrhl posílit dozor (např. o uklízečky), svolat schůzku s vedením školy v této 

věci a také by měl být ve škole metodik prevence.  Také by dle jeho názoru byla zajímavé zjistit, 

kolik dětí do kvasické školy vůbec nenastoupí z Mateřské školy Kvasice i z okolních MŠ a jde 

přímo na jinou školu.  

P.starosta pověřil p.Smolinku, aby sumarizoval dotazy ohledně školy a navrhl svolat v září 

nebo v říjnu schůzku s vedením školy, členy zastupitelstva a občany a diskusi o ZŠ Kvasice 

ukončil.  

  

14.Usnesení  

Předseda návrhové komise Ing.Pavel Ševčík přednesl usnesení, přijatá na dnešním veřejném 

zasedání ZO.  

  

15.Závěr  

P.starosta poděkoval členům ZO i občanům za účast, popřál všem příjemné strávení léta a 

dovolených a veřejné zasedání ukončil.  

  

Jednání skončilo 18.června 2015 v 19.30 hod.  

Zapsala: Marie Horová  

  

  

Starosta obce:  

Lubomír Musil  

  

                                                                                                  Ověřovatelé zápisu:  

                                                                                                   Petr Vaculík  

                                                                                                   Mgr.Jiří Machovský  


